

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Club Management 俱樂部管理

當期課號	3202	Course Number	3202
授課教師	張瑞興	Instructor	CHANG,JUI HSING
中文課名	俱樂部管理	Course Name	Club Management
開課單位	休閒事業管理系(四進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	以會員制的體適能健身俱樂部為主要的教學重點，介紹國內外俱樂部的發展、規劃、經營與管理的現況。	Objectives	The purpose of this course is focus on the introduction of health(fitness, or wellness) club management、especially、its planning, management and development.
教材	1.呂銀益等著(2008.2)。運動俱樂部的經營管理。台北：華格那企業有限公司。ISBN:986-7176-18-9 2.參考書目 Management Physical Education and Sport Charles A.Bucher & March L.Krotee 著 The McGraw-Hill Companies,Inc. ISBN:957-493-268-0	Teaching Materials	1.Management of Sport Club 2.Management Physical Education and Sport
成績評量方式	1. 課堂參與: 30%; 2. 期中報告: 30%; 3. 期末報告: 40%。	Grading	1. Attendance and participation: 30%; 2. Midterm presentaiton: 30%; 3. Final report: 40%.
教師網頁	http://lms.cti.cyut.edu.tw/home.php		
教學內容	俱樂部 1.發展與沿革 2.成立之計畫研擬 3.專業能力與課程 4.設施規劃與管理 5.人力資源管理 6.行銷規劃與管理 7.財務與風險管理 8.公共關係 9.現況與未來發展 10.個案分析	Syllabus	1.Background and History of Sport Club. 2.Planning of The Establishment of Sport Club. 3.The Professional Ability and Curriculum in Sport Club. 4.The Planning and Management of Sport Club Facilities. 5.Human Resource Management of Sport Club. 6.Marketing Management of Sport Club. 7.The Financial and Risk Management of Sport Club. 8.The Public Relations of Sport Club. 9.The Future and Current Development of Sport Club. 10.The Case Analysis of Sport Club.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。